
Desuden, fastholder den spanske regering, har Kommissionen anmodet om bestemte oplysninger, som den
har fået tilsendt, og i øjeblikket fortsætter forhandlingerne med hensyn til beregningen af omkostningerne
ved overgangen til fri konkurrence, men disse drøftelser omfatter ikke begrebet omkostninger ved
overgang til fri konkurrence, som anerkendes fuldt ud af Kommissionen.

I betragtning af disse usædvanlige oplysninger bedes Kommissionen svare på følgende:

� Er Kommissionen enig i den spanske regerings opfattelse af, at omkostningerne ved overgang til fri
konkurrence ikke skulle være statsstøtte?

� Havde den spanske regering den 17. september 1999 fremsendt alle de oplysninger, som Kommis-
sionen havde bedt om?

Svar afgivet på Kommissionens vegne af Mario Monti

(19. november 1999)

Kommissionen har allerede meddelt Spanien, at den indledningsvis betragter »omkostningerne ved over-
gang til fri konkurrence« som statsstøtte i den i EF-traktatens artikel 87, stk. 1, anførte betydning (tidligere
artikel 92). Sagen er derfor blevet registreret som ikke anmeldt støtte. I den beslutning af 8. juli 1999 om
en overgangsordning, som Spanien indgav i henhold til artikel 24 i Europa-Parlamentets og Rådets direktiv
96/0092/EF af 19. december 1996 om fælles regler for det indre marked for elektricitet (1), anføres det i
punkt 2.2.3 og 3.2, at dette spørgsmål skal undersøges på grundlag af konkurrencereglerne, især EF-
traktatens artikel 87, stk. 3, litra c). Der er tale om en indledende vurdering, idet Kommissionens endelige
holdning fastlægges i den endelige beslutning.

Kommissionen er regelmæssigt i kontakt med de spanske myndigheder vedrørende dette spørgsmål. Den
17. september 1999 havde den ikke modtaget alle de nødvendige oplysninger for at træffe sin beslutning i
denne sag.

(1) EFT L 27 af 30.1.1997.

(2000/C 170 E/150) SKRIFTLIG FORESPØRGSEL E-1926/99

af Laura González Álvarez (GUE/NGL) til Kommissionen

(4. november 1999)

Om: Manglende opfyldelse af projektet til genopretning og forbedring af parken Casa de Campo i Madrid

Den 31. marts og den 20. november 1997 samt for nylig, den 1. oktober 1999, henvendte borgersam-
menslutningen til bevarelse af Casa de Campo, »Salvemos la Casa de Campo«, sig skriftligt til Kommis-
sionens generaldirektorat XVI for at gøre opmærksom på den efter deres opfattelse manglende opfyldelse af
projekt 95.11.61.021-E vedrørende genopretning af nedslidte områder og forbedring af miljøet i parken
Casa de Campo, som finansieres af Samhørighedsfonden og udføres af Madrid kommunes miljøafdeling.

Borgersammenslutningen henviste specielt til opførelsen af to dæmninger ved bækken Meaques i projektets
første fase, som senere blot blev til opstemmede ildelugtende damme med store mængder myg, ganske i
modstrid med hovedformålet, nemlig en biologisk rensning af bækken som fastlagt i projektet. Disse to
dæmninger er senere blevet ødelagt.

På den anden side vedtog Madrids byråd den 28. februar 1998 den anden samlede saneringsplan for
Madrid, der også finansieres af Samhørighedsfonden. Denne plan omfatter bl.a. forskellige foranstaltninger
i forbindelse med Meaques-bækken til et beløb af 388 millioner pesetas, herunder opførelse af fire andre
dæmninger.
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Kan Kommissionen undersøge, om ikke der er sket en fordobling af betalingerne i forbindelse med
opførelse og ødelæggelse af disse dæmninger? Har der været forsinkelser i gennemførelsen af dette projekt,
og hvad er årsagen hertil? Hvad er årsagen til, at projektet er blevet ændret, således at der etableres nye
parkeringspladser i stedet for, at man bremser risikoen for tab af naturlige jordarealer og for erosion?
Hvorfor er der endnu ikke blevet gjort forsøg på at bevare historiske og miljømæssige elementer som f.eks.
den historiske mur fra det XVIII. århundrede? Hvorfor har man ikke begrænset trafikken på over 50.000
køretøjer, som dagligt kører gennem Casa de Campo og har en skadelig indvirkning på miljøet?

Svar afgivet på Kommissionens vegne af Michel Barnier

(26. november 1999)

Kommssionen er i færd med at indhente de oplysninger, der er nødvendige for at besvare spørgsmålet, og
skal meddele resultatet af sine efterforskninger, så snart det foreligger.

(2000/C 170 E/151) SKRIFTLIG FORESPØRGSEL E-1929/99

af Jan Wiersma (PSE) til Kommissionen

(4. november 1999)

Om: Behandlingen af roma i Den Tjekkiske Republik

Har Kommissionen kendskab til kommunalbestyrelsens planer i den tjekkiske kommune Usti Nad Labem
om at opføre en mur i et beboelseskvarter for at adskille den del af kvarteret, hvor der bor roma, fra den
del, hvor der ikke bor roma?

Er disse planer efter Kommissionens opfattelse i strid med de kriterier, ansøgerlandene skal opfylde, som
blev vedtaget i København?

Hvilke foranstaltninger vil Kommissionen i bekræftende fald træffe?

Svar afgivet på Kommissionens vegne af Günter Verheugen

(23. november 1999)

Kommissionen er bekendt med, at det lokale byråd i byen Usti nad Labem den 15. september 1999 vedtog
at bygge en mur i en af byens gader for at adskille Roma-sigøjnerne fra de andre beboere i gaden. Muren
blev bygget den 13. oktober 1999 på trods af protester fra den tjekkiske regering, og skønt deputeret-
kammeret samme dag havde vedtaget at annullere de lokale myndigheders beslutning.

Den 18. oktober 1999 udnævnte den tjekkiske regering ved en resolution en repræsentant for regeringen
indenrigsviceminister Pavel Warecky til at forhandle med de lokale myndigheder om en holdbar løsning på
problemet i overensstemmelse med deputeretkammerets afgørelse. I denne resolution anmodede den
tjekkiske regering også vicepremierminister og formand for den rådgivende forsamling Pavel Rychetsky
om at drøfte regeringens skridt med repræsentanter for Roma-samfundet og informere de diplomatiske
missioner fra de stater, der har kontaktet den tjekkiske regering, om dette spørgsmål. Den tjekkiske
regering har udtalt, at det er dens hensigt at løse problemet inden Det Europæiske Råd i Helsinki
i december 1999.

Umiddelbart efter murens opførelse udtrykte Kommissionen sin bekymring over situationen i Usti nad
Labem, og den følger udviklingen nøje. Kommissionen fører en fortsat dialog med de tjekkiske myndighe-
der om dette spørgsmål og støtter fuldt ud Den Tjekkiske Republiks indsats for at finde en løsning, der
sikrer Roma-minoriteten den nødvendige respekt og beskyttelse.
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